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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 3/2022(353) 

 
Datum a čas konání: 15. března 2022 v 9:00 hodin 
Místo konání: Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 21 senátorů) 

Omluveni: Skřek/FAST, Kosová/FSI, Jaroš/FIT, Konupčík/FIT, Boháč/FA,  
Špundová/FaVU 

Stálí hosté:  PaedDr. Slezáček/CESA, Ing. Bradáč/ ÚSI 

Hosté: rektor Janíček, prorektorka Šimberová, prorektoři Doupovec, Pěnčík a Weiter  

Omluveni:  prorektor Houser, kancléř Gregorek/nemoc 

 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 2/2022 ze dne 15. 2. 2022 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace SK AS VUT 
7. Ekonomické záležitosti  

 Informace o přípravě Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022 
 Majetkoprávní záležitosti – Žádost FEKT o založení a vstup do zapsaného spolku  

– Českého bateriového klastru, z.s. 
 Další ekonomické záležitosti 

8. Návrh rektora na nominaci zástupkyně Fakulty architektury na členství v Etické komisi VUT 
9. Návrh rektora na složení nové Vědecké rady VUT 
10. Návrh rektora na složení nové Disciplinární komise VUT  
11. Legislativní záležitosti  

 Další legislativní záležitosti 
12. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 

 Další záležitosti tvůrčí činnosti  
13. Pedagogické záležitosti 

 Další pedagogické záležitosti  
14. Různé   

 Jmenování zástupců AS VUT pro pracovní jednání u rektora VUT 
 Usnesení EK AS VUT a Usnesení AS VUT 
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1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 

Jednání AS VUT zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal účastníky dnešního 
zasedání. Konstatoval, že vzhledem k tomu, že se prezenční zasedání AS VUT koná po dlouhé 
době, a od února bylo novým rektorem Janíčkem jmenováno nové vedení VUT, představil členy 
vedení VUT pro nové funkční období – prorektory VUT prof. Doupovce, doc. Pěnčíka, doc. Šimbe-
rovou a prof. Weitera, omluvil prorektora Housera. Dále doc. Hanáček přivítal přítomné členy AS 
VUT a ostatní hosty zasedání. 

Následně doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera a z důvodu prezenčního hlasování, které se bude týkat schválení nové Vědecké rady 
VUT, ještě místopředsedu AS VUT doc. Opravila. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uve-
deného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a doc. Opravila.    
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT, výše uve-
dený program byl v tomto znění schválen.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 2/2022 ZE DNE 15. 2. 2022 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 2/2022 ze dne 15. 2. 2022 byl rozeslán členům AS VUT ke korekci e-
mailem dne 7. 3. 2022. Dne 28. 2. 2022 zaslala tajemnice AS J. Cardová pracovní verzi zápisu 
předsedům pracovních komisí AS a předsedkyni SK AS VUT ke korekci / doplnění – k této verzi 
zápisu se vyjádřil předseda KTČ AS prof. Štětina, který konstatoval, že k textu týkajícímu se proble-
matiky KTČ nemá připomínky. Dále v zápise provedl několik formálních úprav prof. Vala (text týkající 
se problematiky MENDELU a prof. Adama), s jeho úpravami souhlasil Ing. Krečmer. Úpravy prof. 
Valy zapracovala tajemnice AS do zápisu a tuto verzi rozeslala všem členům AS VUT e-mailem dne 
9. 3. 2022. Dne 13. 3. 2022 zaslala doplnění svých informací předsedkyně SK AS VUT Ing. Krulja-
cová. Tyto úpravy tajemnice AS Cardová zapracovala do zápisu a konečnou verzi zápisu rozeslala 
ihned všem členům AS VUT.  

Doc. Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k zápisu ještě nějaké 
připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky ze strany členů AS VUT nebyly vzneseny, bylo při-
stoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2022 ze dne 15. 2. 2022 – verzi 
ze dne 13. 3. 2022. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 

▪ Válka na Ukrajině: VUT se od samého začátku postavilo aktivně k pomoci ukrajinským studen-
tům, je třeba ocenit velmi aktivní spolupráci všech, jak zaměstnanců, tak i studentů VUT. 
Zejména studentská komora AS VUT zaujala velmi aktivní postoj. Bezprostředně bylo přijato 
opatření, na jehož základě VUT poskytlo svým ukrajinským studentům podporu ve formě mimo-
řádného stipendia za účelem pokrytí jejich základních ekonomických potřeb. V této složité situaci 
byli ruští studenti ubezpečeni, že VUT jim i nadále poskytne podmínky, aby mohli ve studiu po-
kračovat, ale více pro ně nebude činit. Dále byli studenti VUT ubytovaní na Mánesových kolejích 
požádáni, aby uvolnili ubytovací prostory (s tím, že jim bude poskytnuto náhradní ubytování na 
jiných kolejích VUT) za účelem vytvoření azylového ubytování pro rodinné příslušníky ukrajin-
ských studentů, kteří utíkají z Ukrajiny před invazí ruských vojsk. Jednalo se pouze o žádost 
a uposlechnout této žádosti nebylo povinné, většina ubytovaných studentů prostory uvolnila. 
Rektor dále vyslovil poděkování ředitelce KaM Vlčkové za maximální pracovní nasazení a rych-
lou pomoc uprchlíkům z Ukrajiny. Azylové ubytování je poskytováno jako určitá forma podpory 
bezplatně, včetně stravování, financování této pomoci jde na vrub mimodotačních zdrojů, proto 
rektor požádal dopisem MŠMT o spolupráci a pomoc při financování.  Podpora Ukrajině na VUT 
a další postup VUT:  
- Mimořádná stipendia ukrajinským studentům: Po první vlně poskytnutí plošné podpory za 

měsíc březen bude další postup postaven na individuální bázi na základě žádostí studentů, 
kteří se ocitnou v nouzové situaci. Týká se pouze ukrajinských studentů.  

- Dopisy rektora na MŠMT-JmK-SmB související s ukrajinskými událostmi: 
o Dopis zaslaný na MŠMT ve věci systémového řešení dopadů ukrajinské krize; 
o Dopisy s informacemi zaslané paní primátorce a panu hejtmanovi na základě vzá-

jemné komunikace a pro zajištění informovanosti.  
▪ Partnerské smlouvy s ruskými univerzitami: Byl odeslán dopis rektora, jehož součástí je 

informace o pozastavení partnerských smluv do doby nastolení míru a obnovení demokratických 
poměrů. Je třeba doplnit databázi solupracujících ruských univerzit. Na Rektorátě je evidováno 
14 smluv o spolupráci. Pokud jsou na F/S další smlouvy (jiné formy spolupráce – mobility, 
vědecká spolupráce), požádal rektor členy vedení F/S, aby zaslali identifikaci těchto smluv 
a zvážili adekvátní vyjádření směrem k partnerům v Rusku.  

▪ Jednání rektora se zástupci MŠMT ČR (přizváni zástupci AS VUT – viz usnesení AS v bodě Různé):  

- Dne 18. 3. 2022 jednání s náměstkem pro řízení sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF 
MŠMT ČR PhDr. Velčovským ohledně OP JAK. 

- Dne 21. 3. 2022 jednání s náměstkyní pro řízení sekce vysokého školství, vědy a výzkumu 
MŠMT ČR prof. Wildovou. 

▪ Dne 11. 4. 2022 jednání s ministrem MŠMT ČR Mgr. Gazdíkem – témata technických VŠ.  
▪ Situace – pandemie Covid 19: Aktuálně není problematika pandemie Covid-19 kritická, i když je 

nadále třeba mít z Covidu respekt. Platí přísný zákaz vstupu do budov VUT všem osobám, které 
mají podezření na infekční onemocnění.  

▪ VUT je pilířem českého vzdělávání v ČR, ale zvenku tak není vnímáno: V současné době byly 
zahájeny přípravy k tomu, aby VUT patřilo mezi elitní univerzity. Cílem je vytvořit podmínky pro 
to, aby univerzita z hlediska centra měla lepší podporu. Připravují se organizační změny 
Rektorátu, jejichž součástí bude i nový organizační řád. V této souvislosti nastanou určité 
personální změny, některé věci se již začaly vyvíjet. Vizí je, že Rektorát je službou pro fakulty 
a jednotkou, která bude mít ve svém kredu „Sloužím“. Je potřebné se zamyslet, které aktivity má 
Rektorát poskytovat, proto bude prováděna analýza potřebnosti a funkčnosti Rektorátu, závěry 
tohoto auditu budou k dispozici v dubnu / květnu. Byla již přijata určitá organizační opatření – 
např. CVIS nyní spadá pod přímé řízení rektora, kancléř má roli koordinátora aktivit CVIS. Dále 
je připravováno zřízení analytického odboru Rektorátu. O dalším postupu bude rektor AS VUT 
dále informovat. 

▪ Ekonomické informace: Rozdělení mezi ukazatel A a K v rámci Příspěvku na vzdělávací činnost. 
Rozdíl mezi podílem MŠMT a VUT je dán (stručně vysvětleno) tím, že podíl MŠMT je dán celkově 
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v celkových alokacích Příspěvku, podíl na VUT je dán v alokaci na Segment 4 a rozdělením mezi 
jednotlivé vysoké školy – viz příloha, kterou členové AS VUT obdrželi e-mailem po zasedání AS VUT.  

▪ Programové prohlášení vlády (dvě teze): 

• "Na základě předem stanovených kritérií do ledna 2023 podpoříme vybrané instituce 
v jejich snaze o excelenci, aby byly špičkovými výzkumnými univerzitami se zabezpeče-
ným dlouhodobým institucionálním financováním. Posílíme možnost jejich strategického 
řízení." – pozn. lze tedy očekávat, že bude v potaz bráno škálování A, B, C, D – viz 
dění kolem rozdělování navýšení +0,8 IP DKRVO“. 

• "Do ledna 2024 upravíme systém financování vysokých škol tak, aby více zohlednil kva-
litní výuku a vzdělávání v profesně orientovaných studijních programech." 

 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Z důvodu nutnosti vyčlenit místo na kolejích VUT pro ukrajinské uprchlíky bylo třeba provést 
změnu v „Pravidlech pro ubytování studentů a zaměstnanců na VUT v kolejích VUT v Brně 
v akademickém roce 2022/2023“, viz https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-doku-
menty/-d159991/priloha-c-1-dle-dodatku-1-(22-23)-p218892. Změna se týká posunutí termínů 
uvedených v čl. 1 odst. 5.  

▪ Proběhlo jednání rektora a prorektora s ředitelkou ICV, která byla požádána o zpracování pí-
semné koncepce činností ICV. Tato koncepce bude následně prezentována na jednání KR, dě-
kani budou požádáni o připomínky. 

▪ Od příštího akademického roku bude výuka kurzů Univerzity třetího věku přesunuta z auly Rek-
torátu do budovy Archivu VUT, ředitelka ICV o tom byla informována. V Příloze č. 1, kterou čle-
nové AS VUT obdrží po zasedání AS je návrh rozšíření zákona o VŠ. 

▪ Ředitel CVIS informoval o nasazení antiplagiátorského systému THESES na VUT. Zatím se jeví 
jako reálné nasazení THESES před koncem probíhajícího letního semestru, CVIS bude nový 
systém prezentovat na poradě studijních proděkanů dne 18. 3. 2022 a rovněž připraví webinář 
pro akademické pracovníky a studenty. 

▪ Dne 23. 2. 2022 proběhl webinář MŠMT k profesním studijním programům. Závěry:  
- MŠMT podporuje vznik profesních studijních programů, viz např. NPO. 
- V definici profesního programu (dle Nařízení vlády o standardech pro akreditace) se v pří-

padě BSP požaduje praxe. U studijních programů s velkými počty studentů je pro vysokou 
školu zpravidla problém tuto praxi zajistit. Probíhají tedy diskuse, zda by tuto praxi nemohla 
zajistit vysoká škola samotná. 

- Dosavadní definice profesních studijních programů v Nařízení vlády o standardech pro ak-
reditace není příliš zdařilá. Svědčí o tom např. skutečnost, že i když lékařské fakulty evi-
dentně připravují absolventy pro výkon konkrétní profese „lékař“, tak tyto studijní programy 
jsou až na výjimky akademické. 

▪ Dne 1. 3. 2022 proběhlo zasedání RVH VUT, byly schváleny studijní programy FEKT, FA 
a FaVU. RVH rovněž projednala návrh struktury Dodatku ke zprávě o hodnocení kvality, tento 
dodatek zpracuje prorektor.  

 
➢ Prorektor Pěnčík 

▪ Projekt Pojď podnikat! & Soutěž Cena podnikavosti studenta: Byla dokončena příprava 3. roč-
níku soutěže Cena podnikavosti studenta VUT v rámci projektu Pojď podnikat!, jejímž vyhlašo-
vatelem je rektor VUT. Přínos projektu/soutěže je možné spatřit v několika rovinách: (i) podpora 
nabídky pro rozvoj vzdělání a podnikavosti studentů VUT, (ii) zvýšení konkurenceschopnosti, (iii) 
rozvoj mezifakultních týmů s rozvojem mezioborového přístupu, (iv) potenciál pro vnik spin-
off/start-up firem. Od tohoto ročníku je do projektu zapojeno i OTT.  
Od 15. 3. 2022 je spuštěna kampaň pro registraci do soutěže Cena podnikavosti studenta. Ter-
mín registrace bude do 31. 5. 2022. Propagace soutěže bude prostřednictvím webových stránek 
VUT a sociálních sítí. F/S byly požádány o sdílení informací na F/S prostřednictvím marketingo-
vých oddělení a opětovně bude připomenuto 2 týdny před ukončením registrace.  
V rámci 3. ročníku soutěže budou využity prostředky z PPSŘ (Programu na podporu strategic-
kého řízení) cíl 1.C „Podpora podnikavosti studentů“, a to ve výši 1 MKč. Soutěž je 3 kolová. 

https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/-d159991/priloha-c-1-dle-dodatku-1-(22-23)-p218892
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/-d159991/priloha-c-1-dle-dodatku-1-(22-23)-p218892
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Po 1. kole probíhá výběr max. 20 projektů (hodnotí zástupci VUT&JIC), v 2. kole se mezi vybrané 
projekty rozdělí 400 tKč a do 3. kola postoupí max. 10 projektů (hodnotí zástupci VUT&JIC) mezi 
které se rozdělí 600 tKč. Součástí projetu je i celouniverzitní předmět, jehož maximální kapacita 
je 85 míst (kapacita byla v roce 2019/2020/2021 naplněna). Diskutuje se o přípravě ENG verze 
předmětu a jeho doplnění o navazující část. Na základě jednání na JIC byla přednesena myš-
lenka realizace meziuniverzitní soutěže – VUT / MUNI / MENDELU.  
Univerzitní sítě: Zájem se zapojit do projektu Budování inovačních kapacit pro vysokoškolské 
vzdělávání zaměřeného na podnikavost studentů (Projekt EIT-HEI Initiative – Innovation Capa-
city Building for Higher Education, Call 2) kromě RE VUT, OTT & KC projevily FAST, FP pro-
střednictvím Letter of Support. TU Wien dne 28. 2. 2022 podala přihlášku za konsorcium part-
nerských univerzit (označení týmu: CO-IDEATE). Člen konsorcia je i Lvov Polytechnic National 
University, která měla problém s dodáním podkladů s ohledem na situaci na Ukrajině.   

▪ Projekt MOST: Podle informace MŠMT je možné prodloužit realizaci projektu MOST o 6 měsíců. 
Projekt by mohl být ukončen na VUT místo 31. 12. 2022 až 30. 6. 2023. O prodloužení nebo 
o podstatnou změnu projektu je potřeba požádat nejpozději 6 měsíců před koncem projektu, tj. 
do 30. 6. 2022. Objektivním důvodem pro žádost o prodloužení projektu je stav plnění monitoro-
vacích indikátorů ovlivněný pandemií Covid-19. Zejména se jedná o plnění v oblastech: vysílání 
studentů do zahraničí, akreditace double–degree programů. Aktuálně se zpracovávají informace 
od F/S. Identifikují se „problematické indikátory“. V případě vyjádření F/S je požadováno selek-
tivní zdůvodnění nutnosti prodloužení projektu. 

 
➢ Prorektorka Šimberová 

▪ Doplnění informací ohledně situace na Ukrajině: OZV průběžně sbírá podklady a informace pro 
vytvoření rámcových pokynů pro přijímání ukrajinských studentů a pracovníků na F/S a pokynů 
pro přípravu žádosti o dotaci MŠMT, případně otázky nebo potřeby F/S je možné směřovat přímo 
na prorektorku nebo vedoucí OZV. Do 18. 3. 2022 budou připraveny informace pro fakulty na 
Share Pointu týkající se žádosti o dotaci MŠMT – pro přijíždějící studenty a pracovníky z Ukra-
jiny). Prorektorka poděkovala studentům i pracovníkům za iniciativu v pomoci ukrajinské situace, 
komunikuje se zástupci studentských spolků, iniciativ, ale i s kolegy, a vzniká spousta nových 
aktivit a nápadů, které by bylo dobré koordinovat z jednoho místa. Integrací těchto aktivit bude 
VUT i více vidět a OZV může ve spolupráci s OMVV (prorektorem Houserem) lépe komunikovat. 
Je ustanovena koordinační skupina, kterou prorektorka koordinuje, a bude ráda za podněty 
a uvedení dalších nápadů, jak pomoci – do života.  

▪ Projekty ERASMUS+ a kreditová mobilita: OZV podalo žádosti projektů ERASMUS+ KA 131 a 
KA 171 na další období. Výsledky by měly být známy v červnu 2022. 

▪ Téma EULIST: Příprava podání žádosti projektu intenzivně pokračuje. Termín 22. 3. 2022. Dílčí 
části projektu řeší OZV s právním, ekonomickým a personálním oddělením VUT. Věcná část 
projektu – draft by měl být do konce tohoto týdne. Intenzivně probíhají plánované schůzky k pří-
pravě konečné verze projektu.  

▪ SUMMER SCHOOL BUT: Všechny fakulty se vyjádřily, že se do letošní Letní školy VUT zapojí, 
ještě se dolaďují termíny na jednotlivých fakultách a spouští se propagace letní školy, za OZV 
má na starosti Mgr. Jan Suchý.  

▪ Rozvojové projekty: Bylo předáno sdělení pro fakulty, že se podařilo v letošním roce vyhovět 
žádostem fakult integrovat RP do menšího počtu, čím se sníží administrativní zátěž. SPP prvky 
a věcné zadání RP, včetně cílů a měřitelných ukazatelů budou k dispozici do 14 dnů.  

▪ Porada s proděkany: Prorektorka plánuje svolat poradu proděkanů v týdnu od 21.3. – 25.3.2022, 
kde s nimi chce prodiskutovat aktuální témata, a doplnit je o další, které vzniknou v průběhu 
společné diskuse. 

 
➢ Prorektor Weiter 

▪ Porada proděkanů pro tvůrčí činnost 14. 3. 2022: Ve čtvrtek 17. 3. 2022 od 14.30 se bude konat 
porada proděkanů pro tvůrčí činnost. Prvořadým cílem porady je diskuze – monitoring témat, 
které F/S očekávají, že by měly být Rektorátem v oblasti tvůrčí činnosti prioritně řešeny. Dále 
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budou diskutovány a řešeny aktuální otázky a témata, zejména: Strategie Open Science; Reali-
zace akčních plánů v roce 2022 v oblasti HR Award a GEP; Projekty specifického výzkumu; Vy-
kazování výsledků do RIV a podklady pro rozdělení DKRVO; Příprava údajů o oborovém portfoliu 
VUT pro RVVI; Příprava projektů NCK, OP JAK a další; Informační podpora VaV z hlediska 
funkčnosti IS VUT; SHAP – evidence výsledků a činnosti v oblasti Vav (metodiky vykazování 
autorských podílů); Příprava nové koncepce projektové podpory na VUT (otevření tématu, bude 
k tomu zvláštní porada za účastí dalších osob).  

▪ Strategie Open Science: Byl připraven koncept Strategie Open Science, který byl zaslán prodě-
kanům na F/S se žádostí o připomínky a doplnění. Na jejich základě bude připraven revidovaný 
dokument, který bude projednán na poradě proděkanů ve čtvrtek 17. 3. 2022 a následně bude 
dokument finalizován.  

▪ Vykazování výsledků do RIV a podklady pro rozdělení DKRVO: Ve spolupráci s CVIS a fakultami 
probíhá v současné době validace podkladů pro vykazování výsledků do RIV a jakožto podklady 
pro rozdělení DKRVO. Byla připravena rozdílová analýza výsledků uvedených v databázích 
a v IS VUT, včetně identifikace možných chyb. Nyní řešeno ve spolupráci s fakultami, bude rov-
něž obsahem čtvrteční porady s proděkany. 

▪ Ukončení hodnocení projektů specifického výzkumu: V letošním roce bylo do IGA podáno cel-
kem 214 nových fakultních projektů, z nichž bylo k podpoře vybráno 145. Dále 1 projekt pokra-
čuje v řešení z roku 2021 (tříletý projekt) a dalších 45 tříletých projektů pokračuje z roku 2020. 
Mezifakultních juniorských projektů bylo podáno celkem 37, po konečném hodnocením bylo 
k podpoře s ohledem na dotaci dle RR č. 18/2021 vybráno celkem 13 projektů. Seznam mezifa-
kultních projektů schválených k podpoře je zveřejněn na https://www.vut.cz/vav/specificky-vy-
zkum 

 
 

5. INFORMACE Z RVŠ 
 
Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela sdělil, že jednání Předsednictva RVŠ se bude konat ve čtvr-
tek 17. 3. 2022, proběhne hybridní formou, zúčastní se osobně. Na programu jednání budou ekono-
mické záležitosti týkající se rozpočtů vysokých škol v letošním roce – zejména navýšení DKRVO, 
dále budou diskutovány výsledky ze zítřejšího jednání Reprezentativní komise, rozdělení příspěvku 
A+K. Aktuální informace sdělí RNDr. Popela AS VUT co nejdříve, resp. na EK AS VUT konané 
v úterý 22. 3. 2022 po zasedání kolegia rektora.  

Ing. arch. Galeová informovala o propojení aktivit členů Komise pro UVŠ v rámci mezioborové spo-
lupráce výzev a možností programu New European Bauhaus a aktivitách spojených s prezentací 
v rámci Evropského předsednictví ČR. Zmínila spoluorganizaci červnového fóra v Kumst Brno se 
zaměřením na architekturu, urbanismus, udržitelnost a reálnými příklady z praxe a aplikace do me-
todik samospráv, rozvoje technologií apod. Spolupráce s dalšími uměleckými fakultami.  
Dále informovala o stavu sběru a následné certifikaci záznamů do RUV za rok 2021, očekáváme 
nárůst excelentních výstupů i nárůst certifikace excelentních výstupů studentů DSP, bez deformace 
vlivem pandemického dopadu v roce 2021. Detailní analýzu srovnání dat RUV za umělecké obory 
aktivní a akreditované na VUT obdrží vedení i členové tvůrčí komise do termínu výjezdního zase-
dání, dle aktuálního potvrzení certifikace. 

Bc. Hodulíková informovala o činnosti SK RVŠ. 
PLÉNUM SK RVŠ KONANÉ DNE 11. 3. 2022: Schůzka pracovní skupiny k reformě financování DS 
(vypadá to na posun v garantované výši doktorského stipendia na 1,2násobek minimální mzdy = 19 
440 Kč).  Financování výuky a výzkumu na vysokých školách.   
Schůze komise RVŠ pro etiku ve vědecké a pedagogické činnosti: Na zasedání byli přítomni ná-
městkyně Radka Wildová a náměstek Jaroslav Miller. - Diskutovala se novela vysokoškolského zá-
kona včetně reformy financování doktorského studia (1,1-1,3 koeficient navýšení); - finanční pod-
pora studentů z nižších socioekonomických vrstev a valorizace sociálního stipendia, ubytovacího 
stipendia a příspěvku na stravování studentů; - možná spolupráce při přípravě a průběhu předsed-
nictví ČR v Radě EU. 

https://www.vut.cz/vav/specificky-vyzkum
https://www.vut.cz/vav/specificky-vyzkum
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ÚČAST SK RVŠ V EVROPSKÉ STUDENTSKÉ UNII:  
STUPS Student's participation without borders – viz http://stupsproject.eu/  
Účast Bc. Diany Hodulíkové v panelové diskusi o studentské participaci v ČR, Litvě a Polsku; Výstup: 
Guide to student's participation a Student's right charter. 
43rd European Student´s convention  Together Once More 

- Panel zamřený na postavení žen v politice – debata s maltskými političkami (PN a PL) 
- Panel o problematice tzv. Odliv a příliv mozků – atraktivita pro zahraniční studenty a jejich 

zapojení 
- Zpětná vazba k přípravám na BM ESU (debata na uskromněním, větší inkluzí)  
- Projekt European Student Card 
- WORKSHOP: První workshop SK RVŠ hostovaný na ESC, Workshop vedl Damir Solak 

(MU) a Diana Houdlíková (VUT) – Zabýval se 21 prioritami pro univerzitu 21. století, tři ok-
ruhy: etika, vzdělávání a vnější a zahraniční vztahy.  

SOLIDARITA PRO UKRAJINU: 
- Komunikace a koordinace v rámci ESU a Eurodoc.  
- SK RVŠ je zastoupena v poradních skupinách MŠMT a MVVI. 
- Výzva k peněžité pomoci UAS, kde členové a členky širšího předsednictva SK RVŠ a se-

kretariátu vybrali přes 30k Kč. 
- Informování univerzitních koordinátorů v procesu. 
- Veřejná vystoupení na podporu UA, fotografování na podporu Ukrajiny. 
- Setkání a příležitostná spolupráce s iniciativou Studenti pro Ukrajinu. 
- Další postup výzev k financování ukrajinských studentů a podrobnosti Lex Ukrajina. 
- Výzva od UAS k rozvázání smluv s ruskými institucemi. 
- Stále nezapomínat na další perzekuované studenty (navýšení fondu F, v jednání s MŠMT). 
- Napojení některých brněnských členů VŠ a SKASŮ na iniciativu Brno pro Ukrajinu (koordi-

nace pomoci, zaštítěno JMK, spolupráce s Vesnou). 

- SK RVŠ přijala následující usnesení:  
„SK RVŠ je znepokojena nad sílícím vlivem politicko-ideologického proputinovského režimu v rus-
kém vzdělávacím systému, který využívá výuku jako nástroj na obhajobu agresivního vojenského 
útoku na Ukrajinu. Z tohoto důvodu SK RVŠ vyzývá k možné individuální spolupráci s perzekuova-
nými studentkami, studenty, akademičkami a akademiky, kteří jsou stíháni za vyjádření solidarity 
k Ukrajině. SK RVŠ odmítá jakékoli projevy diskriminace zahrnující omezení možnosti studovat na 
základě etnické příslušnosti nebo národnosti.“ 
 
 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS Ing. Anna Kruljacová sdělila následující informace:  
1. Aktualizace Pravidel Interního fondu studentské podpory pro rok 2022: SK AS aktualizovala Pra-
vidla Interního fondu studentské podpory pro rok 2022, aktuálně probíhá připomínkové řízení a bude 
předloženo do AS na dubnové zasedání.  
2. Pravidelná schůzka SK AS VUT, vedení fakultních SK AS a vedení fakultních organizací na VUT: 
Dne 22. 3. 2022 proběhne pravidelná schůzka SK AS VUT, vedení fakultních SK AS a vedení fa-
kultních organizací na VUT, mezi tématy k diskusi bude i letošní Brněnský Majáles (7. 5. 2022), 
v případě, že se studenti rozhodnou toto podpořit a získá to podporu i vedení, osloví SK AS fakulty. 
 
 

7. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Informace o přípravě Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022 
 
Od minulého zasedání AS VUT se uskutečnila dvě zasedání EK AS VUT za účasti rektora Janíčka 
– distanční jednání dne 8. 3. 2022 a dnes před zasedáním AS VUT. Na zasedání EK AS VUT kona-
ném dne 8. 3. 2022 předseda KTČ AS VUT prof. Štětina informoval o připomínkách, které členové 

http://stupsproject.eu/
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KTČ zapracovali v revizním režimu do pracovní verze „Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro r. 2022“ 
(dále „Pravidla“) zpřístupněné na sharepointu, připomínky EK AS VUT zrekapituloval doc. 
Steinbauer. V závěru jednání EK rektor Janíček informoval členy EK AS VUT o aktuální situaci sou-
visející s opatřeními VUT reagujícími na problematiku válečného konfliktu Ruska na Ukrajině.  

Dnes před zasedáním AS VUT se uskutečnilo jednání EK AS VUT, na kterém byla po diskusi schvá-
lena tři usnesení EK AS VUT. První usnesení se týkalo doporučení EK ke schválení předloženého 
majetkoprávního návrhu – Žádosti FEKT o založení a vstupu do zapsaného spolku – Českého ba-
teriového klastru, z. s. (viz níže uvedený bod týkající se majetkoprávní záležitosti), druhé usnesení se 
týkalo opatření VUT v návaznosti na situaci na Ukrajině – poděkování studentům i zaměstnancům 
VUT, kteří pomáhají ukrajinským uprchlíkům v současné tíživé situaci, dále vyjádření podpory AS 
VUT současnému věcnému a konkrétnímu přístupu vedení VUT a studentské komory AS VUT a do-
poručení věnovat pozornost budoucím dopadům krizové situace na VUT. Třetí usnesení se týkalo 
doporučení AS VUT obrátit se na zástupce AO VUT v RVŠ, aby věnovali maximální pozornost pro-
blematice dodržování platných pravidel MŠMT pro rozdělování finančních prostředků VŠ a aby po-
žádali o vysvětlení změn provedených nad rámec platných pravidel v rámci rozpočtů vysokých škol 
z úrovně MŠMT. Na výše uvedená dvě usnesení navazují přijatá / převzatá usnesení AS VUT a jsou 
uvedena v bodě 14. Různé.  

V následující krátké diskusi připomněl prof. Trunec připomínku vznesenou k článku 10 v pracovní 
verzi „Pravidel“ – rozdělení institucionálních prostředků DKRVO, který dle jeho názoru není zcela 
podporován novým vedením VUT. Rektor Janíček sdělil, že stávající pracovní verze „Pravidel“, 
včetně připomínek členů EK a KTČ AS VUT, bude prodiskutována s vedením VUT a po posouzení 
/ zapracování připomínek členů EK a KTČ bude předložen AS VUT ke schválení oficiální návrh 
„Pravidel“ co nejdříve, s požadavkem na jejich schválení se zkrácenou předkládací lhůtou.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že další jednání EK AS VUT se uskuteční příští úterý, tj. 
22. 3. 2022 v 10:30 hod. (po zasedání kolegia rektora).  
 

 Majetkoprávní záležitosti – Žádost FEKT o založení a vstup do zapsaného spolku  
– Českého bateriového klastru, z.s. 

 
Z pověření rektora Janíčka předložil kancléř Gregorek po projednání v poradě vedení VUT e-mailem 
dne 7. 3. 2022 podklad k vyjádření AS VUT týkající se Žádosti FEKT o založení a vstupu do zapsa-
ného spolku – Českého bateriového klastru, z. s. – rozeslána členům AS VUT e-mailem dne 8. 3. 
2022. S ohledem na plánovaný termín zasedání SR VUT, která tyto žádosti rovněž projednává 
(schvaluje) ke konci března, požádal Mgr. Gregorek o zvážení zkrácení překládací lhůty. Vzhledem 
k tomu, že je vyjádření AS VUT k těmto věcem dle ZVŠ vyňato z povinnosti zpřístupnění podkladů 
akademické obci na webu VUT, nebyl tento podklad do složky zpřístupněné dokumenty uveden.  

EK AS VUT dnes před zasedáním AS VUT přijala níže uvedené usnesení.    

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 15. 3. 2022: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se podle § 9 odst. 2 písm. c) zákona 
č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjádřil kladně k založení a ke vstupu VUT do Českého 
bateriového klastru, z. s., se sídlem Purkyňova 646/107, 612 00 Brno. 
Hlasování: pro –15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – hlasů.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání konstatoval, že předložený návrh nesplňuje čtyř-
týdenní předkládací lhůtu a vznesl dotaz, zda chtějí členové AS VUT o předloženém návrhu hlasovat 
na dnešním zasedání AS VUT. Členové AS VUT po krátké diskusi hlasovali o schválení níže uve-
dených dvou usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Žádosti FEKT o založení a vstupu VUT do zapsaného spolku – Českého Bateri-
ového Klastru, z. s. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT se podle § 9 odst. 2 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, 
v platném znění, vyjadřuje kladně k založení a vstupu VUT do Českého bateriového klastru, z. s., 
se sídlem Purkyňova 646/107, 612 00 Brno. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

 Další ekonomické záležitosti 
 
Nový zástupce FAST v AS VUT prof. Vala na základě svého uvážení a po domluvě s předsedou EK 
AS VUT RNDr. Popelou sdělil, že má zájem stát se členem ekonomické komise AS VUT. Členové 
AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje prof. Ing. Jiřího Valu, CSc. členem ekonomické komise AS VUT.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 

8. NÁVRH REKTORA NA NOMINACI ZÁSTUPKYNĚ FAKULTY ARCHITEKTURY  
    NA ČLENSTVÍ V ETICKÉ KOMISI VUT 
 
Kancléř Gregorek z pověření rektora Janíčka předložil návrh na nominaci akademické malířky Mi-
lady Gabrielové do Etické komise VUT – e-mailem dne 22. 2. 2022, návrh byl rozeslán členům AS 
VUT e-mailem dne 23. 2. 2022. Nominace je podpořena návrhem děkana Fakulty architektury a na-
vazuje na stažení původní nominace prof. Chybíka rektorem Janíčkem na posledním zasedání AS 
VUT. 

Doc. Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda chtějí členové AS VUT o návrhu hlasovat 
na dnešním zasedání. Členové AS VUT po krátké diskusi hlasovali o schválení níže uvedených dvou 
usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu na nominaci akademické malířky Milady Gabrielové do Etické komise VUT 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 8: TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT schvaluje nominaci akademické malířky Milady Gabrielové do Etické komise 
VUT.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

9. NÁVRH REKTORA NA SLOŽENÍ NOVÉ VĚDECKÉ RADY VUT 
 
Kancléř Gregorek předložil z pověření rektora Janíčka návrh na udělení souhlasu se jmenováním 
členů Vědecké rady VUT – e-mailem dne 9. 3. 2022, návrh byl bezprostředně rozeslán všem členům 
AS VUT. K podkladu jsou připojena CV od jednotlivých členů. Předložený návrh složení VR VUT má 
za cíl: 

o zohlednit zákonnou podmínku počtu externích členů, 
o respektovat obory VUT akreditované v habilitačním a profesorském řízení, stejně jako rele-

vantní odbornost členů ve vztahu ke kompetencím VR VUT jako orgánu univerzity, 
o zajistit účast reprezentací významných interních i externích osobností, včetně expertů z řad 

významných VŠ, soukromé a veřejné sféry. 

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání sdělil, že návrh nesplňuje čtyřtýdenní předkládací 
lhůtu a vznesl dotaz, zda o něm budou chtít členové AS VUT hlasovat již na dnešním zasedání AS 
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VUT, pokud ano, bude muset AS VUT hlasovat o schválení usnesení o zkrácení předkládací lhůty. 
Po krátké diskusi, v jejímž průběhu se členové vyjádřili pro schvalování návrhu na dnešním zasedání 
AS, hlasovali členové AS nejprve o schválení usnesení o zkrácení předkládací lhůty.  
 
Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu rektora na udělení předchozího souhlasu se jmenováním členů Vědecké 
rady VUT.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Dále doc. Hanáček sdělil, že hlasování o schválení předloženého návrhu bude tajné, z důvodu ob-
sáhlého počtu navržených členů VR VUT a složitosti hlasovací procedury v rámci elektronického 
hlasování, se uskuteční prezenční formou. Následně se dle článku 9 odst. 6 písm. a) Jednacího řádu 
AS VUT uskutečnilo tajné hlasování o schválení členů nové Vědecké rady VUT. Členové AS VUT 
obdrželi hlasovací lístky, které po vyplnění vhodili do urny (svůj souhlas s navrženým kandidátem 
vyjádřili zakroužkováním pořadového čísla kandidáta uvedeného před jeho jménem). Po ukončení 
tajného hlasování skrutátoři provedli sečtení hlasů a seznámili členy AS VUT s výsledkem hlaso-
vání. Pro schválení do VR VUT je třeba minimálně 14 hlasů.  
 

Návrh usnesení AS 10: TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT uděluje souhlas ke jmenování členů Vědecké rady VUT dle níže uvedené 
sčítací listiny.  
VÝSLEDKY HLASOVÁNÍ – VIZ NÍŽE USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 3/2022 DNE 15. 3. 2022 
 
 

10. NÁVRH REKTORA NA SLOŽENÍ NOVÉ DISCIPLINÁRNÍ KOMISE VUT  
 
Návrh na nové personální obsazení Disciplinární komise VUT předložil z pověření rektora Janíčka 
kancléř Gregorek e-mailem dne 8. 3. 2022, spolu s komentářem – návrh byl rozeslán bezprostředně 
členům AS VUT. Členy Disciplinární komise VUT z řad zaměstnanců navrhl rektor Janíček obměnit 
nově jmenovanými prorektory, k nimž předložil i relevantní CV. Členové z řad studentů zůstávají 
v návrhu stejní, jako tomu bylo doposud. Protože DK VUT má "pouze" dvouleté funkční období, 
požádal rektor o projednání návrhu jako celku. 

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání sdělil, že návrh nesplňuje čtyřtýdenní předkládací 
lhůtu a vznesl dotaz, zda budou chtít členové AS VUT o něm hlasovat již na dnešním zasedání AS 
VUT. Po diskusi, v jejímž průběhu se členové AS vyjádřili pro schvalování návrhu na dnešním zase-
dání AS, hlasoval AS VUT o schválení usnesení týkajícím se zkrácení předkládací lhůty.  
 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu rektora na udělení předchozího souhlasu se jmenováním členů Discipli-
nární komise VUT.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Dále doc. Hanáček sdělil, že hlasování o schválení předloženého návrhu bude tajné. Následně se 
dle článku 9 odst. 6 písm. a) Jednacího řádu AS VUT uskutečnilo elektronické tajné hlasování 
o schválení členů Disciplinární komise VUT pro nové funkční období s následujícím výsledkem.  
 

Návrh usnesení AS 12: TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT uděluje souhlas ke jmenování členů Disciplinární komise VUT dle níže uve-
dené sčítací listiny.  
VÝSLEDKY HLASOVÁNÍ – VIZ NÍŽE USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 3/2022 DNE 15. 3. 2022 
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11. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Další legislativní záležitosti 
 
Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová sdělila, že v oblasti legislativy není nic nového.  

 

12. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 

 Další záležitosti tvůrčí činnosti 
 
Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina na dnešním zasedání AS VUT sdělil, že komise pro tvůrčí 
činnost AS VUT projednala připomínky k „Pravidlům“ na svém zasedání konaném dne 22. 2. 2022. 
KTČ AS VUT se po schválení „Pravidel“ bude věnovat problematice specifického výzkumu VUT, 
zejména přípravou úpravy / aktualizace příslušné směrnice. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela 
požádal prorektora Weitera o poskytnutí informací týkajících se procesních záležitostí specifického 
výzkumu do zápisu z dnešního zasedání AS VUT. Poznámka: Informace prorektora – viz bod 4. Infor-
mace vedení VUT.  
 
Dále nový zástupce FAST v AS VUT prof. Vala sdělil, že má zájem pracovat v komisi pro tvůrčí 
činnost AS VUT. Členové AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 13: 
Akademický senát VUT schvaluje prof. Ing. Jiřího Valu, CSc. členem komise pro tvůrčí činnost AS 
VUT.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

13. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Další pedagogické záležitosti  
 
Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer sdělil, že v oblasti pedagogiky není nic nového.  
 
 

14. RŮZNÉ  
 

 Jmenování zástupců AS VUT pro pracovní jednání u rektora VUT 
 
Návrh usnesení AS č. 14: 
Akademický senát VUT doporučuje pro jednání rektora VUT s náměstkem pro řízení sekce meziná-
rodních vztahů, EU a ESIF MŠMT ČR PhDr. Velčovským konaném dne 18. 3. 2022 jako svého 
zástupce doc. Ing. Tomáše Opravila, Ph.D. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č.  15: 
Akademický senát VUT doporučuje pro jednání rektora VUT s náměstkyní pro řízení sekce vysokého 
školství, vědy a výzkumu MŠMT ČR prof. Wildovou konaném dne 21. 3. 2022 jako své zástupce 
doc. Dr. Ing. Petra Hanáčka a RNDr. Pavla Popelu, Ph.D. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Návrh usnesení AS č.  16: 
Akademický senát VUT doporučuje pro jednání rektora VUT s ministrem MŠMT ČR Mgr. Gazdíkem 
konaném dne 11. 4. 2022 jako svého zástupce doc. Dr. Ing. Petra Hanáčka.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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 Usnesení EK AS VUT a Usnesení AS VUT 
 
Členové AS VUT v návaznosti na dnešní jednání ekonomické komise AS a přijatá usnesení EK AS 
VUT po krátké diskusi hlasovali o schválení níže uvedených usnesení AS VUT.  

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 15. 3. 2022: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT poděkovat všem studentům a zaměst-
nancům VUT, kteří pomáhají ukrajinským uprchlíkům v současné tíživé situaci. Dále doporučuje podpořit sou-
časný věcný a konkrétní přístup vedení VUT a studentské komory AS VUT a věnovat pozornost budoucím 
dopadům krizové situace na VUT a zvýšení koordinace a informovanosti.  
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  

 
Návrh usnesení AS č. 17: 
Akademický senát VUT děkuje všem studentkám, studentům, zaměstnankyním i zaměstnancům 
VUT, kteří pomáhají ukrajinským uprchlíkům v současné tíživé situaci. AS VUT podporuje současný 
věcný a konkrétní přístup vedení VUT a studentské komory AS VUT a dále doporučuje věnovat 
pozornost budoucím dopadům krizové situace na VUT a zvýšení koordinace a informovanosti.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 15. 3. 2022: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT obrátit se na zástupce Akademické obce 
VUT v Radě vysokých škol, aby věnovali maximální pozornost problematice dodržování platných pravidel 
MŠMT pro rozdělování finančních prostředků VŠ a aby požádali o vysvětlení změn provedených nad rámec 
platných pravidel a průběžně informovali Akademický senát VUT.  
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

 
Návrh usnesení AS č. 18: 
Akademický senát VUT se obrací na zástupce Akademické obce VUT v Radě vysokých škol, aby 
věnovali maximální pozornost problematice dodržování platných pravidel MŠMT pro rozdělování fi-
nančních prostředků VŠ a aby požádali o vysvětlení změn provedených nad rámec platných pravidel 
a průběžně informovali Akademický senát VUT. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Návrh usnesení AS č. 19: 
Akademický senát VUT apeluje na celou Akademickou obec VUT, aby byly bezpodmínečně dodr-
žovány podmínky zcela rovného přístupu vůči všem studentkám a studentům v souvislosti se stu-
diem, a zaměstnankyním i zaměstnancům VUT, bez ohledu na jejich národnost a státní příslušnost. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Na závěr dnešního zasedání předseda AS doc. Hanáček poděkoval všem účastníkům dnešního 
zasedání AS VUT za účast a ukončil jednání.  

 

 
   

 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 3/2022 DNE 15. 3. 2022 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a doc. Opravila.    
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
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UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2022 ze dne 15. 2. 2022 – verzi 
ze dne 13. 3. 2022. 
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Žádosti FEKT o založení a vstupu VUT do zapsaného spolku – Českého Bateri-
ového Klastru, z. s. 
 
UAS 5 
Akademický senát VUT se podle § 9 odst. 2 písm. c) zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, 
v platném znění, vyjadřuje kladně k založení a vstupu VUT do Českého bateriového klastru, z. s., 
se sídlem Purkyňova 646/107, 612 00 Brno. 
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje prof. Ing. Jiřího Valu, CSc. členem ekonomické komise AS VUT.  
 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu na nominaci akademické malířky Milady Gabrielové do Etické komise VUT 
 
UAS 8 TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT schvaluje nominaci akademické malířky Milady Gabrielové do Etické komise 
VUT.  
 
UAS 9 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu rektora na udělení předchozího souhlasu se jmenováním členů Vědecké 
rady VUT.  
 
UAS 10: TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT uděluje souhlas ke jmenování členů Vědecké rady VUT dle níže uvedené 
sčítací listiny.  

SČÍTACÍ LISTINA 
VĚDECKÁ RADA VYSOKÉHO UČENÍ TECHNICKÉHO V BRNĚ 

DLE NÁVRHU REKTORA VUT V BRNĚ 
AS VUT DNE 15. 3. 2022 

 

 Jméno  
Organizace Hlasů pro Hlasů proti 

/ zdržel se 
Schválen 

 

1. doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, LL.M. rektor VUT 21 0 ano 

2. prof. RNDr. Miroslav Doupovec, CSc. prorektor VUT 21 0 ano 

3. prof. Ing. Martin Weiter, Ph.D. prorektor VUT 21 0 ano 

4. doc. PhDr. Iveta Šimberová, Ph.D. prorektorka VUT 21 0 ano 

5. doc. MgA Milan Houser prorektor VUT  20 1 ano 

6. doc. Ing. Jan Pěnčík, Ph.D. prorektor VUT 21 0 ano 

7. prof. RNDr. Vladimír Aubrecht, CSc. děkan FEKT 21 0 ano 

8. doc. Ing. Vojtěch Bartoš, Ph.D. děkan FP 19 2 ano 

9. doc. MgA. Filip Cenek děkan FaVU 21 0 ano 
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10. prof. Ing. Rostislav Drochytka, CSc., MBA, dr. h. c. děkan FAST 20 1 ano 

11. doc. Ing. Jiří Hlinka, Ph.D. děkan FSI 21 0 ano 

12. Ing. arch. MArch Jan Kristek, Ph.D. děkan FA 20 1 ano 

13. prof. Ing. Michal Veselý, CSc. děkan FCH 21 0 ano 

14. prof. Dr. Ing. Pavel Zemčík děkan FIT 21 0 ano 

15. prof. Ing. Karel Pospíšil, Ph.D., LL.M. ředitel ÚSI 21 0 ano 

16. prof. Ing. Radimír Vrba, CSc. ředitel CEITEC 21 0 ano 

17. prof. Ing. Miroslav Bajer, CSc. FAST  19 2 ano 

18. prof. Ing. Martin Hartl, Ph.D. FSI 21 0 ano 

19. prof. RNDr. Ivana Márová, CSc. FCH  20 1 ano 

20. prof. Ing. Ivo Provazník, Ph.D. FEKT 21 0 ano 

21. prof. Dr. Ing. Zbyněk Raida FEKT 21 0 ano 

22. doc. Ing. arch. Michal Sedláček FAST 16 5 ano 

23. prof. Ing. Lukáš Sekanina, Ph.D. FIT 21 0 ano 

24. prof. Ing. Petr Stehlík, CSc., dr. h. c FSI 21 0 ano 

25. prof. RNDr. Tomáš Šikola, CSc. CEITEC 20 1 ano 

26. prof. Ing. arch. Vladimír Šlapeta, DrSc. FA 20 1 ano 

27. prof. Ing. Josef Štětina, Ph.D.  FSI 21 0 ano 

28. prof. Ing. Pavel Václavek, Ph.D. CEITEC 20 1 ano 

29. prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D. rektor UPCE 20 1 ano 

30. Ing. Karel Endlicher generální manažer ABB 19 2 ano 

31. prof. PeadDr. Radek Horáček, Ph.D. MUNI, PedF 21 0 ano 

32. Ing. Jaroslav Klíma generální ředitel TESCAN 20 1 ano 

33. prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. rektorka UK 21 0 ano 

34. prof. Ing. Alois Materna, CSc., MBA ČKAIT, VŠB TUO 19 2 ano 

35. Ing. Ilona Müllerová, DrSc. AV ČR 20 1 ano 

36. Ing. Eduard Palíšek, Ph.D., MBA generální ředitel SIEMENS 19 2 ano 

37. doc. RNDr. Vojtěch Petráček, CSc. rektor ČVUT 21 0 ano 

38.  doc. JUDr. Radim Polčák, Ph.D. prorektor MUNI 20 1 ano 

39.  prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc.  prorektor VŠCHT 16 5 ano 

40.  prof. Ing. Petr Sáha, CSc. prorektor UTB 20 1 ano 

41.  prof. Ing. Antonín Slaný, CSc. MUNI, EsF 20 1 ano 

42. prof. RNDr. Václav Snášel, CSc. rektor VŠB TUO 21 0 ano 

43. RNDr. Petr Střelec Thermo Fisher Scientific Brno 21 0 ano 

44. prof. MVDr. Lenka Vorlová, Ph.D. VETUNI 21 0 ano 
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UAS 11 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu rektora na udělení předchozího souhlasu se jmenováním členů Discipli-
nární komise VUT.  
 
UAS 12  
Akademický senát VUT uděluje souhlas ke jmenování členů Disciplinární komise VUT dle níže uve-
dené sčítací listiny.  

SČÍTACÍ LISTINA 
DISCIPLINÁRNÍ KOMISE VYSOKÉHO UČENÍ TECHNICKÉHO V BRNĚ 

DLE NÁVRHU REKTORA VUT V BRNĚ 
AS VUT DNE 15. 3. 2022 

 
 

 Jméno  
Organizace Hlasů pro Hlasů proti 

/ zdržel se 
Schválen 

 

1. prof. RNDr. Miroslav Doupovec, CSc., dr.h.c. prorektor VUT, člen komise  21 0 ano 

2. doc. MgA. Milan Houser prorektor VUT, člen komise 21 0 ano 

3. doc. PhDr. Iveta Šimberová, Ph.D. prorektor VUT, členka komise 21 0 ano 

4. doc. Ing. Jan Pěnčík, Ph.D. prorektor VUT, náhradník 21 0 ano 

5. Ing. Daniel Janík student, člen komise 21 0 ano 

6. Ing. Martin Rak student, člen komise 21 0 ano 

7. Ing. Katarína Rovenská  studentka, členka komise 21 0 ano 

8. Ing. Daniel Skřek student, náhradník 21 0 ano 

 Ing. Michaela Fojtová  tajemnice  21 0 ano 

 
 
UAS 13 
Akademický senát VUT schvaluje prof. Ing. Jiřího Valu, CSc. členem komise pro tvůrčí činnost AS 
VUT.  
 
UAS 14 
Akademický senát VUT doporučuje pro jednání rektora VUT s náměstkem pro řízení sekce meziná-
rodních vztahů, EU a ESIF MŠMT ČR PhDr. Velčovským konaném dne 18. 3. 2022 jako svého 
zástupce doc. Ing. Tomáše Opravila, Ph.D. 
 
UAS 15 
Akademický senát VUT doporučuje pro jednání rektora VUT s náměstkyní pro řízení sekce vysokého 
školství, vědy a výzkumu MŠMT ČR prof. Wildovou konaném dne 21. 3. 2022 jako své zástupce 
doc. Dr. Ing. Petra Hanáčka a RNDr. Pavla Popelu, Ph.D. 
 
UAS 16 
Akademický senát VUT doporučuje pro jednání rektora VUT s ministrem MŠMT ČR Mgr. Gazdíkem 
konaném dne 11. 4. 2022 jako svého zástupce doc. Dr. Ing. Petra Hanáčka.  
 
UAS 17 
Akademický senát VUT děkuje všem studentkám, studentům, zaměstnankyním i zaměstnancům 
VUT, kteří pomáhají ukrajinským uprchlíkům v současné tíživé situaci. AS VUT podporuje současný 
věcný a konkrétní přístup vedení VUT a studentské komory AS VUT a dále doporučuje věnovat 
pozornost budoucím dopadům krizové situace na VUT a zvýšení koordinace a informovanosti.  
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UAS 18 
Akademický senát VUT se obrací na zástupce Akademické obce VUT v Radě vysokých škol, aby 
věnovali maximální pozornost problematice dodržování platných pravidel MŠMT pro rozdělování fi-
nančních prostředků VŠ a aby požádali o vysvětlení změn provedených nad rámec platných pravidel 
a průběžně informovali Akademický senát VUT. 
 
UAS 19 
Akademický senát VUT apeluje na celou Akademickou obec VUT, aby byly bezpodmínečně dodr-
žovány podmínky zcela rovného přístupu vůči všem studentkám a studentům v souvislosti se stu-
diem, a zaměstnankyním i zaměstnancům VUT, bez ohledu na jejich národnost a státní příslušnost. 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 12. 4. 2022 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1 

   
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


